
JÆGERSPRIS KOMMUNE, 
arbejdsudvalget for baneanlæg.

Der afholdtes møde i arbejdsudvalget 
for udendørs baneanlæg mandag den 8. aug 
1977 kl. 19.00 på Jægerspris rådhus med 
følgende

D A G S O R D E N  :

1. Arbejdsudvalgets opgaver:
a) Behovsanalyser for baneanlæg i Femhøj, 

Dalby og Jægerspris.
b) Udarbejdelse af forslag til dispositi

onsplan for de nyerhvervede arealer 
ved Sogneskolen til etablering af nye 
baneanlæg.

c) Gennemførelse af Femhøj Idrætsfore
nings forslag til etablering af træ
ningsbane på lejet areal ved siden af 
den eksisterende bane.

d) Gennemførelse af foreslået arealer
hvervelse i Dalby (evt. mageskifte) 
til opretholdelse af idrætsforeningens 
eksisterende, midlertidige trænings
baner.

d) Andre opgaver vedr. udendørs anlæg, 
der måtte trænge sig på.

2. Behovsanalyse - dokumentation for, at 
idrætsafdelingerne har behov for de fore
slåede baneanlæg.

3. Hvilke baner skal dispositionsplanen in
deholde :
Fodboldbaner: Græsbaner 

Grusbaner
Græsbane m/lysnanlæg 

.-■Håndboldbaner: Græsbaner
Grusbaner
Asfaltbaner

Tennisbaner: Hvis ikke baner fra star
ten evt. afsættelse af a- 
real til f.eks. ^  baner.
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Etablering af ny træningsbane ved 
Femhøj stadion.
Der foreligger forslag og tilbud 
til etablering af træningsbane på 
et lejet areal tilhørende tømrerme
ster Bent Olsen, Skibby.
Der foreligger forslag til lejekon
trakt for en lo årig periode.

Dalby I.F.s træningsbane på et areal 
tilhørende gdr. Johs. Nielsen,
"Me ja?igårdu, Lyngerup.
Johs. Nielsen har udtalt, at han ik
ke vil forlænge lejemålet for en ny 
lo årig periode. Hvis lejemålet skal 
forts ætte, kan det højst blive for 
et år ad gangen.
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Denne situation vil være uholdbar 
for idrætsforeningen.
Foranlediget af denne situation er 
der opstået en idé, der evt. vil 
kunne gennemføres.
Vognmand Carl Andersen, der er ejer 
af matr. nr. 3 c og 4 c af Dalby 
vil gerne sælge arealet eller måske 
et stykke deraf. Hvis kommunen købte 
arealet, vil Johs. Nielsen evt. være 
villig til et mageskifte, således at 
arealet med træningsbanen kommer i 
kommunens eje.
Hvis denne løsning skal gennemføres 
er der flere problemer, der skal 
løses:
a) Vil Jægerspris kommune købe et 

areal af Carl Andersen.?
b) Kan arealet skilles fra avlsbyg

bygningerne ?
c) Vil der kunne mageskiftes med 

Johs. Nielsen med et areal sva
rende til det, idrætsforeningen 
har lejet. ?

d) Der er landbrugspligt på ornh. a- 
realer, men den vil blive opret
holdt, hvis Johs. Nielsen over
tager jorden.

e) Hovedstadsrådet tilladelse vedr. 
den eksisterende træningsbane er 
opnået, men der må ikke bygges 
klubhus eller lignende på area
let .



Forslaget er således særdeles problem
fyldt, men kan måske gennemføres på en 
eller anden måde ?
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Det her til dagsordenen skitserede er 
baseret på uforpligtende snak med bl,a. 
Johs. Nielsen, Hele problemstillingen 
henhører under teknisk udvalg, hvortil 
sagen skal oversendes, hvis den skal frem 
mes,

Fastsættelse af nyt møde evt, med bistand 
fra byplanarkitekt Sv. Allan Jensen,

E V E N T U E L T  ,

S i* * '- }

Poul Madsen, 
formand,
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JÆGERSPRIS KOMMUNE,
arbejdsudvalget for 
udendørs baneanlæg. AUGUST 1977.

U D S K R I F T

af arbejdsudvalgets forhandlingsprotokol fra møde på Jægers
pris rådhus mandag den 8. aug. 1977 kl. 19.00 med følgende 
deltagelse:

Poul Madsen, byrådet 
Hartvig Pedersen, -
Freddy Pedersen, Femhøj I.F., idrætsunionen 
Helene Andersen, fælleslærerrådet 
Kent Ustrup, Dalby I. F.
Preben Karlsen, J. I. K,

Helene Andersen mødte som stedfortræder for fælleslærerrådsfor- 
man Freddie Nielsen.

Poul Madsen orienterede om arbejdsudvalgets opgaver og be
føjelser.

Efter arbejdsudvalgets af) " " °'* 1 )gaver er
Forslaget til en samlet planløsning for etablering af nye 

udendørs baneanlæg samt forslag til udbedring af eksisterende 
baneanlæg foreligger, fremsendes materialet til udtalelse i 
fritidskoramissionen og fælleslærerrådet. Når udtalelserne fore
ligger, fremsendes sagen til kulturelt udvalg, økonomiudvalget 
og kommunalbestyrelsen.

Forslaget skal omfatte et forslag til en tidsplan f.eks. for 
en lo årig periode og den endelige afgørelse for projekternes 
omfang og tidsplanens varighed træffes af Jægerspris byråd.

Når byrådets beslutning foreligger, oversendes sagen til sko- 
lehyggeudvalget til gennemførelse, hvorefter arbejdsudvalgets 
opgave er slut.

Kort referat fra mødet;
Arbejdsudvalget besluttede, at de enkelte idrætsforeninger 
skal udarbejde behovsanalyser som dokumentation for de frem
satte ønsker om nye baneanlæg.
Det drejer sig om Femhøj, Dalby og Jægerspris idrætsforenin
ger og behovsanalyserne er lovet klar til ultimo aug. 1977. *
Vedr. forslag til dispositionsplan for 
de nyerhvervede arealer ved skolerne:
J.I.K, udarbejder skitseforslag til placering af nye baner 
på arealerne. Idrætsunionen skal tages med på råd.
Byplanarkitekten kommer med i arbejdet, når skitsen forelig
ger.
Arbejdsudvalget foreslår, at skitsen skal omfatte fodbold
baner, håndboldbaner og tennisbaner.
Der foretages indstilling om antallet af de forskellige ba
ner, når behovsanalyserne foreligger.

den efterfølgende procedure
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Herunder om det skal være græs- eller grusbaner.
Mindst en fodboldbane skal forsynes med permanent lysanlæg 
af god kvalitet (lysstyrke).
Det blev funder relevant, at der afsættes et areal til mindst 
4 tennisbaner. Disse baner etablering prioriteres lavest, 
men de bør etableres.
Arealet umiddelbart bag Jægersprishallen bør udlægges som 
2 fodboldbaner (græs) og planering og andre jordarbejder bør 
påbegyndes i 1977.
Ny træningsbane ved Femhøj:
Femhøj I.F. har 2 store ønsker på programmet.

1) Etablering af klubhusfaciliteter på arealet mellem 
stationsbygningen og den eksisterende bane.

2) Etablering af fodboldtræningsbane på et lejet areal 
sydøst for Eemhøj stadion.
Klubhuset prioriteres højest og idrætsforeningen afven
ter tilbud på overtagelse af en elementbygning fra et 
privat firma i Frederikssund.
Der foreligger forslag til en lo årig lejekontrakt for 
et areal tilhørende tømrermester Bent Olsen, Skibby.
Det må være hensigtsmæssigt at oprette kontrakten nu 
med henblik på etablering af banen, når økonomien til
lader det.
Idrætsforeningen vil kunne drage nytte af arealet mid
lertidigt, hvis der bliver sået græs på det i efteråret 
1977.

Nye træningsbaner i Dalby:
Lejemålet med gdr. Johs. Nielsen udløber i 198o og pgl. 
har meddelt, at han ikke vil genudleje arealet for mere 
end et år ad gangen.
Det giver en utryg situation for klubben, hvorfor der 
er optaget en indledende og uforpligtende snak ang. er- 
hvervelse af et areal af Johs, Nielsen.
Johs. Nielsen skulle være interesseret i et mageskifte 
med et areal tilhørende vognmand Carl Andersen, Dalby.
Arbejdsudvalget må pege på denne mulige løsning for de 
besluttende myndigheder og anmode om, at der snarest 
optages forhandlinger omkring sagen. Evt. indhente be
føjelser til at forhandle med Carl Andersen og Johs. 
Nielsen.
Dalby I.F, har stort behov for en grus-træningsbane.
Den vil bl,a. kunne aflaste grusbanen ved Sogneskolen, 
som J.I.K, har stærkt brug for og Dalby vil kunne und
gå transport af spillere og trænere m.fl.

Forbedring af eksisterende baneanlæg:
Lysanlægget på grusbanen ved Sogneskolen må udbygges, 
så den kunstige belysning bliver forskriftsmæssig.
I tidsplanen må medtages, at opvisningsbanen ved Sog
neskolen totalistandsættes,
Femhøj stadion trænger også til en grundig restaure
ring - et arbejde, der vil kunne gennemføres, når den 
nye træningsbane er etableret.

Arbejdsudvalget holder nyt møde mandag den 29. aug. 1977 kl. 
19,oo på Jægerspris rådhus.


